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PROTOKÓŁ NR IX/2021 

z IX sesji Rady Powiatu w Nowym Dworze Gdańskim VI kadencji 

z dnia 28 września 2021 r. 

Rozpoczęcie: 9.00    Zakończenie: 10:15 

 

Obrady zdalnie – online. 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

 

Pan Robert Ciżmowski, Przewodniczący Rady otworzył obrady IX sesji Rady Powiatu VI kadencji w 

2021 r. informując, iż sesja zwołana została na podstawie art. 15 ust. 1 ustawy z dnia 5 czerwca              

1998 r.  o samorządzie powiatowym (t. j. Dz. U. z 2020 r., poz. 920)  oraz art. 15zzx ust. 1 ustawy z 

dnia 2 marca 2020 r. o szczególnych rozwiązaniach związanych z zapobieganiem, przeciwdziałaniem 

i zwalczaniem COVID-19, innych chorób zakaźnych oraz wywołanych nimi sytuacji kryzysowych                    

(t. j. Dz. U. z 2020 r., poz. 374 ze zm.). Następnie na podstawie telekonferencji online stwierdził, że w 

sesji uczestniczy 14 radnych – 1 nieobecna – Pani B. Ogrodowska. (zał. do protokołu).  

Pan Robert Ciżmowski, Przewodniczący Rady odczytał porządek obrad. Jednocześnie zapytał o 

uwagi. 

Pan Jacek Gross, Starosta Nowodworski przedstawił wniosek Zarządu Powiatu, dotyczący 

wycofania z porządku obrad dwóch projektów uchwał w sprawie: 

- zmiany budżetu Powiatu Nowodworskiego na 2021 r., 

- zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Nowodworskiego na lata 2021-2040  

 

oraz wprowadzenie do porządku obrad dwóch nowych projektów uchwał z uwzględnieniem ich 

autopoprawek w sprawie: 

- zmiany budżetu Powiatu Nowodworskiego na 2021 r., 

- zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Nowodworskiego na lata 2021-2040  

 

Następnie Pan Robert Ciżmowski, Przewodniczący Rady zarządził głosowanie nad wycofaniem z 

porządku obrad projektu uchwały w sprawie: 

 

- zmiany budżetu Powiatu Nowodworskiego na 2021 r., 

Głosowanie: 14 za, 1 nieobecna – Pani B. Ogrodowska 

- zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Nowodworskiego na lata 2021-2040  

Głosowanie: 14 za, 1 nieobecna – Pani B. Ogrodowska 
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Następnie Przewodniczący Rady zarządził głosowanie nad wprowadzeniem do porządku obrad 

projektu uchwały z uwzględnieniem autopoprawek w sprawie: 

 

- zmiany budżetu Powiatu Nowodworskiego na 2021 r., 

Głosowanie: 14 za, 1 nieobecna – Pani B. Ogrodowska 

- zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Nowodworskiego na lata 2021-2040  

Następnie Przewodniczący Rady zarządził głosowanie nad porządkiem obrad po zmianach. 

Głosowanie: 14 za, 1 nieobecna – Pani B. Ogrodowska 

Porządek został przyjęty.  

2. Przyjęcie protokołu z sesji: VIII z dnia 31.08.2021 r. 

Pan Robert Ciżmowski, Przewodniczący Rady przypomniał, iż zgodnie z zapisami Statutu, protokół 

został wyłożony do wglądu w biurze rady. Jednocześnie zapytał: 

Czy są uwagi do protokołu z sesji VIII z dnia 31.08.2021 r.? 

Nie wniesiono.  

Protokół został przyjęty.  

 

3. Odczytanie przez Radnego interpelacji i zapytań składanych na piśmie podczas sesji. 

Pan Robert Ciżmowski, Przewodniczący Rady zapytał, czy ktoś z obecnych Radnych składa 

interpelacje.   

Brak 

4. Przedstawienie sprawozdań rocznych z działań podejmowanych przez Nadzory Wodne na 

terenie Powiatu Nowodworskiego. 

Pan Robert Ciżmowski, Przewodniczący Rady, poinformował, iż temat wynika z planu pracy Rady 

Powiatu w Nowym Dworze Gdańskim na III kwartał br. Dodatkowo wskazał, iż na dzisiejszej sesji 

obecny jest Pan Sławomir Szymański, Kierownik Nadzoru Wodnego w Elblągu, który udzieli wszelkich 

wyjaśnień w zakresie przedstawionych sprawozdań.  

Pan Sławomir Szymański, Kierownik Nadzoru Wodnego w Elblągu, omówił sprawozdania roczne 

z działań podejmowanych przez Nadzory Wodne na terenie Powiatu Nowodworskiego. 

Następnie Przewodniczący zapytał Radnych, czy są pytania? 

Pan Zbigniew Bojkowski, Radny zapytał do czyjej kompetencji należy oczyszczenie drenu rowu 

melioracyjnego? 
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Pan Sławomir Szymański, Kierownik Nadzoru Wodnego w Elblągu, odpowiedział, iż oczyszczenie 

odcinka wodnego należy do właściciela rowu, natomiast, gdy rów jest prywatny, to oczyszczenie 

należy do właściciela prywatnego, gdy jest gminny, to do gminy. Jednocześnie dodał, iż zależne jest 

od przynależności właściwej. 

Pan Mirosław Molski, Radny stwierdził po analizie sprawozdania, iż główną uwagę w dokumencie 

zwrócono na bieżące utrzymanie urządzeń wodnych. Radny poruszył także sprawę podziału 

geograficznego w zakresie wykonywanych zadań np. Nadzór Wodny w Nowym Dworze Gdańskim 

obejmuje swoim zasięgiem powiat malborski i część nowodworskiego, co nie jest dobrym 

rozwiązaniem. Jednocześnie wskazał, iż  problem zgłaszany był już od momentu, gdy powstały Wody 

Polskie, a do dnia dzisiejszego nie został rozwiązany. 

Pan Robert Ciżmowski, Przewodniczący Rady, potwierdził, iż co roku poruszany jest ten sam 

temat, jednakże zasięg nadzorów nie wynika z podziału administracyjnego, co zauważono już 

wcześniej.  

Pan Sławomir Szymański, Kierownik Nadzoru Wodnego w Elblągu, dodał, iż Żuławy są 

specyficznym terenem, gdzie występują stacje pomp, liczne kanały, rowy melioracyjne, a podział 

geograficzny nie idzie  w parze z  zadaniami nadzorów. 

Pan Henryk Ząbek, Radny zapytał czy Wisła Królewiecka jest dalej rzeką żeglowną?  

Pan Sławomir Szymański, Kierownik Nadzoru Wodnego w Elblągu, potwierdził, informując, iż 

Wisła Królewiecka jest rzeką żeglowną na odcinku 11,5 km, od ujścia do Zalewu Wiślanego i Rybiny, 

gdzie dalej się rozgałęzia.  

Pan Henryk Ząbek, Radny zapytał czy pod mostem jest przepływ? Następnie doprecyzował, iż 

zapytanie dotyczy mostu w Rybinie. 

Pan Sławomir Szymański, Kierownik Nadzoru Wodnego w Elblągu, odpowiedział, iż w Sztutowie 

most znajduje się na drodze powiatowej i jest otwierany, natomiast most w Rybinie jest na drodze 

wojewódzkiej i nie jest otwierany. Jednak czynione są starania, by jak najszybciej go uruchomić. 

Pan Henryk Ząbek, Radny zapytał ponownie, czy znana jest sytuacja drugiego mostu w Rybinie i czy 

jest zagrożony? 

Pan Sławomir Szymański, Kierownik Nadzoru Wodnego w Elblągu, odpowiedział, iż w sezonie 

most funkcjonował normalnie i nie było żadnych informacji, by coś się działo. Most otwierał się zgodnie 

ze wskazanymi godzinami. 

Pan Jacek Gross, Starosta Nowodworski, podziękował Zarządowi Melioracji i Wodom Polskim za 

współpracę, gdyż widoczna jest poprawa w kwestii bieżącego utrzymania. Natomiast obecnie bardzo 

dużą inwestycją jest budowa wrót sztormowych na rzece Tudze, jak również dwie inne inwestycje 

melioracyjne, na które są już projekty: budowa stacji pomp w Gozdawie i w Komarówce. Starosta 
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poprosił Kierownika Nadzoru Wodnego w Elblągu o przekazanie prośby ujęcia wskazanych inwestycji 

w przyszłorocznym budżecie.   

Pan Sławomir Szymański, Kierownik Nadzoru Wodnego w Elblągu, odpowiedział, iż w zakresie 

inwestycji dotyczącej budowy stacji pomp w Komarówce i Gozdawie, projekty zostały już wykonane, a 

realizacja jest na uwadze. Natomiast w kwestii zabezpieczenia przeciwpowodziowego na ujściu rzeki 

Tugi, zakończenie budowy wrót sztormowych planowane jest w miesiącu maju 2022 r. Jednocześnie 

wskazał, iż po zakończeniu tejże inwestycji, na terenie od ujścia rzeki Tugi do zasięgu cofki, miasto 

Nowy Dwór Gdański i miejscowości znajdujące się poniżej będą bezpieczniejsze.  

5. Rozpatrzenie projektów uchwał oraz podjęcie uchwał w sprawach: 

5.1  zaliczenia drogi gminnej nr 177014G o przebiegu od drogi powiatowej nr 2301G w 

miejscowości Rakowo do drogi powiatowej nr 2345G w miejscowości Jazowa w całości do 

kategorii dróg powiatowych. – przedstawia Pan Jacek Gross, Starosta Nowodworski 

(załącznik do protokołu) 

Pan Jacek Gross, Starosta Nowodworski, przedstawił projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Robert Ciżmowski zapytał o uwagi.  

 

Pan Henryk Ząbek, Radny zapytał, czy droga jest utwardzona, czy gruntowa? 

 

Pan Jacek Gross, Starosta Nowodworski, odpowiedział, iż droga jest asfaltowa. 

 

Następnie Przewodniczący Rady ponownie zapytał o uwagi. Nie zgłoszono. Wobec powyższego 

poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

 

Głosowanie: 13 za, 1 nie brał udziału w głosowaniu – Pan A. Sobociński, 1 nieobecna – Pani B. 

Ogrodowska 

Uchwała została podjęta.  

5.2  wydelegowania Radnego Powiatu Nowodworskiego do prac w Komisji przyznawania 

Nagrody Starosty Nowodworskiego. - przedstawia Pani Barbara Ogrodowska, 

Wicestarosta Nowodworski (załącznik do protokołu) 

Pan Jacek Gross, Starosta Nowodworski, przedstawił projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Robert Ciżmowski zapytał o uwagi. 

Pan Mirosław Molski, Przewodniczący Komisji Budżetowo – Samorządowej, wskazał zgodnie z 

wnioskiem komisji kandydaturę Pani Doroty Chojna, do prac w Komisji przyznawania Nagrody 

Starosty Nowodworskiego. 
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Pan Marcin Głowacki, członek Komisji Oświatowo – Społecznej również wskazał kandydaturę  

Pani Doroty Chojna, do prac w  Komisji przyznawania Nagrody Starosty Nowodworskiego, 

przedstawiając wniosek Komisji Oświatowo – Społecznej.  

Przewodniczący Rady Powiatu Robert Ciżmowski zapytał o inne uwagi, nie zgłoszono. Wobec 

powyższego poddał projekt uchwały pod głosowanie, z uwzględnieniem kandydatury Pani Doroty 

Chojna do prac w  Komisji przyznawania Nagrody Starosty Nowodworskiego. 

Głosowanie: 10 za, 1 – nie brał udziału w głosowaniu (Pan A. Sobociński), 1 wstrzymująca się – Pani 

D. Chojna, 2 przeciw - Pan Z. Bojkowski, Pan H. Ząbek, 1 nieobecna – Pani B. Ogrodowska 

Uchwała została podjęta.  

5.3 zmiany uchwały Nr II/17/2021 Rady Powiatu w Nowym Dworze Gdańskim z dnia 19 marca 

2021 r. w sprawie określenia zadań, na które przeznacza się środki Państwowego 

Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w 2021 r. – przedstawia Pan Jacek 

Gross, Starosta Nowodworski (załącznik do protokołu) 

Pan Jacek Gross, Starosta Nowodworski, przedstawił projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Robert Ciżmowski zapytał o uwagi. Nie zgłoszono. Wobec 

powyższego poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

 

Głosowanie: 13 za, 1 nie brał udziału w głosowaniu – Pan A. Sobociński, 1 nieobecna – Pani B. 

Ogrodowska 

Uchwała została podjęta.  

5.4  zmiany budżetu Powiatu Nowodworskiego na 2021 r. – przedstawia Pani Barbara 

Kamińska, Skarbnik Powiatu – NOWY PROJEKT UCHWAŁY Z UWZGLĘDNIENIEM 

AUTOPOPRAWKI (załącznik do protokołu) 

Pani Barbara Kamińska, Skarbnik Powiatu, przedstawiła projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Robert Ciżmowski zapytał o uwagi. Nie zgłoszono. Wobec 

powyższego poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

 

Głosowanie: 13 za, 1 nie brał udziału w głosowaniu – Pan A. Sobociński, 1 nieobecna – Pani B. 

Ogrodowska 

Uchwała została podjęta.  

5.5 zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Nowodworskiego na lata 2021-2040. – 

przedstawia Pani Barbara Kamińska, Skarbnik Powiatu. – NOWY PROJEKT UCHWAŁY Z 

UWZGLĘDNIENIEM AUTOPOPRAWKI (załącznik do protokołu) 

Pani Barbara Kamińska, Skarbnik Powiatu, przedstawiła projekt uchwały. 
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Przewodniczący Rady Powiatu Robert Ciżmowski zapytał o uwagi. Nie zgłoszono. Wobec 

powyższego poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

 

Głosowanie: 13 za, 1 nie brał udziału w głosowaniu – Pan A. Sobociński, 1 nieobecna – Pani B. 

Ogrodowska 

Uchwała została podjęta.  

6.  Informacja Starosty o działalności Zarządu Powiatu między sesjami. (zał. do protokołu) 

Przewodniczący Rady Powiatu Robert Ciżmowski zapytał o uwagi.  

 

Informacja została przyjęta. 

7. Odczytanie przez Przewodniczącego Rady Powiatu interpelacji i zapytań Radnych złożonych  

między sesjami. 

Pan Robert Ciżmowski, Przewodniczący Rady, poinformował, iż nie złożono żadnych interpelacji i 

zapytań między sesjami. 

8. Wnioski i oświadczenia Radnych. 

Pan Robert Ciżmowski, Przewodniczący Rady poprosił Radnych o składanie wniosków i 

oświadczeń.  

Pan Mirosław Molski, Radny przedstawił wniosek Komisji Budżetowo – Samorządowej, by Zarząd 

Powiatu wystąpił z wnioskiem do samorządu województwa pomorskiego o uwzględnienie w budżecie 

roku 2022 (inwestycji) – gruntownego remontu i przebudowy drogi 501 od miejscowości Mikoszewo do 

Krynicy Morskiej. Następnie Radny uzasadnił złożony wniosek, wskazując, iż droga została 

zapomniana przez samorząd województwa pomorskiego. 

Pan Henryk Ząbek, Radny odniósł się do tematu poruszonego na ostatniej sesji, w zakresie wypłaty 

odszkodowania dla pracownika byłego Zarządu Dróg Powiatowych, odczytując fragment wyroku Sądu 

w Gdańsku. Następnie zapytał, czy zostały zajęte konta starostwa powiatowego przez komornika? 

Pan Robert Ciżmowski, Przewodniczący Rady, poinformował, iż na profilu społecznościowym 

wskazanej przez Radnego Ząbka osoby, zostały upublicznione skany wyroków, jednak nie w całości, 

co sprawia, że nie znając uzasadnienia ciężko jest stwierdzić, jak wygląda sprawa. Są dwa wyroki i 

zawiadomienie o zajęciu wierzytelności. Następnie Przewodniczący poprosił pana Starostę, by odniósł 

się do poruszonej kwestii. 

Pan Jacek Gross, Starosta Nowodworski, odniósł się najpierw do wniosku przedstawionego przez 

Radnego, Pana Molskiego, wskazując, iż wniosek Komisji Budżetowo – Samorządowej został 

uwzględniony i  w ciągu najbliższych dwóch dni pismo do Zarządu Województwa Pomorskiego 

zostanie wysłane.  Natomiast w sprawie zajęcia konta starostwa poinformował, iż konto nie zostało 

zajęte, a wierzytelność została uregulowana. Jednocześnie jest zdania, iż likwidacja Zarządu Dróg 
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Powiatowych nie równa się przejęciu wszystkich pracowników. Pan Starosta wskazał, iż w obecnej 

chwili Wydział Infrastruktury, w dużo mniejszej obsadzie, realizuje nie tylko bieżące utrzymanie, ale 

także inwestycje np. przebudowa starostwa, SOSW, budowa placu zabaw, budowa windy oraz wiele 

innych inwestycji. Następnie Starosta przedstawił oszczędność środków finansowych związanych z 

wynagrodzeniami, jaka powstała w wyniku likwidacji Zarządu Dróg Powiatowych. We wcześniejsze 

przypuszczeniach oszczędności wahały się w granicach około 300 tys. zł, a w rzeczywistości jest to 

kwota dużo wyższa, około 500 tys. zł, bez uszczerbku, a nawet ze zwiększoną skutecznością w 

zarządzaniu drogami.  

Pan Henryk Ząbek, Radny wskazał, iż Zarząd Dróg Powiatowych wypracowywał także środki 

finansowe. 

Pan Jacek Gross, Starosta Nowodworski, odpowiedział, iż Wydział Infrastruktury będący w 

budynku starostwa, objął zadania Zarządu Dróg Powiatowych i powiększa budżet o te same dochody. 

Pan Henryk Ząbek, Radny wskazał, iż samorządy powinny tworzyć miejsca pracy dla społeczeństwa.  

Pan Robert Ciżmowski, Przewodniczący Rady poinformował, iż nad likwidacją Zarządu Dróg 

Powiatowych toczyła się dyskusja w chwili podejmowania uchwały.  

Pan Tomasz Szczepański, Radny odniósł się do sprawy poruszonej przez Radnego Ząbka 

wskazując, iż należy odróżnić dwie rzeczy, czym innym jest zawiadomienie o zajęciu konta bądź 

każdym innym środku egzekucyjnym, a czym innym fizyczne dokonanie. Organy egzekucyjne, czy to 

komornicy, czy organ skarbowy wysyła zawiadomienie, gdyż ma taki obowiązek. Jeżeli dłużnik spełni 

swoje świadczenia przed zastosowaniem środków egzekucyjnych, to nie dochodzi do ich 

zastosowania. W związku z powyższym normalnym jest, iż dłużnik otrzymuje najpierw zawiadomienie i 

takie zawiadomienie wpłynęło do starostwa, a czym innym jest blokada konta i fizyczne zablokowanie, 

bądź zajęcie i ściągnięcie długów. Radny wskazał, iż nie wie czym kierował się sąd zasądzając 

odszkodowanie. Na moment podejmowania tej decyzji, jej wykonania i realizacji, nie było żadnych 

fikcji z likwidacją stanowisk, jak czasem się to dzieje. Radny dodał, iż Pan Starosta wyraźnie 

podkreślił, ile pracowało osób i jakie środki finansowe przeznaczane były w poprzednich latach na 

ogólne zarządzanie drogami. Natomiast nowopowstały wydział powiększył swoją komórkę o 

realizowane zadania dotyczące obiektów kubaturowych, czyli niezwiązanych z drogami. Na dzień 

dzisiejszy, ta komórka daje sobie radę i to w pomniejszonym składzie. W związku z powyższym 

oszczędności 500 tys. zł, są realnymi środkami, które zostają w budżecie powiatu na zadania 

realizowane przez powiat m.in. drogowe, więc polepsza się standard. Radny przychyla się do 

wniosku, iż powinniśmy tworzyć miejsca pracy, ale chyba nie chodzi o to, by tworzyć fikcyjne miejsca 

pracy, jednak, by je dostosować do potrzeb rzeczywistych. Jeżeli komórka jest w stanie realizować 

wszystkie zadania w zmniejszonym składzie, to takie działania przez Zarząd są podejmowane. 

Jednocześnie dodał, iż likwidacja Zarządu Dróg Powiatowych nie uszczupliła dochodów, bo wszystkie 

środki, które wypracowywał Zarząd Dróg Powiatowych zostały przeniesione do nowego referatu. 

Wszystkie dochody, które były realizowane jako zadania własne czy zlecone przez jednostkę zarządu 

dróg, realizuje obecnie wydział infrastruktury i również zwiększa te dochody, w postaci tworzenia 

nowych płatnych miejsc parkingowych.  
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Pan Henryk Ząbek, Radny zapytał czy została naruszona dyscyplina finansów publicznych? 

Pan Jacek Gross, Starosta Nowodworski, wskazał, iż nie będzie tego oceniał. Jednocześnie 

poinformował, iż koszty odszkodowania zostały pokryte ze środków  pozabudżetowych. 

Pani Barbara Kamińska, Skarbnik Powiatu dodała, iż otrzymaliśmy zawiadomienie, natomiast 

fizycznie do zajęcia konta starostwa powiatowego nie doszło.  

Pan Robert Ciżmowski, Przewodniczący Rady, wskazał, iż poruszona na dzisiejszej sesji sprawa 

ukazuje, jakie jest działanie internetu i mediów społecznościowych, wpływając tym samym na 

wizerunek Rady i Radnych. Przewodniczący podkreślił, że dzięki powstałej dyskusji sprawa została 

wyjaśniona, a mieszkańcy powiatu oglądając sesję mogą dowiedzieć się znacznie więcej niż tylko z 

mediów społecznościowych.  

Pan Robert Ciżmowski, Przewodniczący Rady poinformował w sprawie pisma - apelu, które 

otrzymał od Prezesa Zarządu Obszaru Metropolitalnego Gdańsk, Gdynia, Sopot, dotyczącego 

wsparcia inicjatywy w radach gmin i powiatów OMGGS. Przewodniczący poinformował, iż sejmik 

województwa pomorskiego podjął uchwałę w sprawie niezwłocznego rozpoczęcia prac legislacyjnych 

nad projektem Ustawy o związku metropolitalnym w województwie pomorskim. Jednocześnie dodał, iż 

podjęcie podobnych inicjatyw byłoby dużym wsparciem.  Przewodniczący wskazał, że jeśli posłowie 

Pomorza poparliby w Sejmie projekt ustawy o związku metropolitalnym dla Pomorza, to 5% podatku 

PIT, które obecnie przekazywane są do Skarbu Państwa, zostałyby w naszym regionie. W związku z 

powyższym, Przewodniczący zwrócił się do Zarząd Powiatu, Starosty, by podjął czynności w zakresie 

przygotowania podobnego projektu uchwały, by na jednej z kolejnych sesji poddać uchwałę pod 

głosowanie.   

9. Zakończenie obrad Sesji. 

Pan Robert Ciżmowski, Przewodniczący Rady Powiatu zamknął obrady Rady Powiatu w Nowym 

Dworze Gdańskim. 

                                                                                                                                                                               

 Protokołowała: R. Kamińska                                                       

Przewodniczący Rady 

                                                                                                                  (-) 

                                                                                                                      Robert Ciżmowski 

 

 

 

 

 


